
PROTOKÓŁ Nr 43/2022

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 23 maj 2022 r. w Sali

posiedzeń Urzędu  Gminy Grunwald 

Posiedzenie rozpoczęto godz. 10:00 –  zakończono godz. 12:24

Przewodniczył: Pan Sławomir Matuszewski  – Przewodniczący  Komisji  Skarg Wniosków i Petycji.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1 Pan Adam Szczepkowski – Wójt Gminy, 
2 Pani Magdalena Makowska – Główna Księgowa,
3 Pan Jan Sokołowski - Sekretarz Gminy Grunwald,

4 Pan Marcin Belczyński – Radca prawny. 

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący  Komisji SWiP- Pan Sławomir Matuszewski  -  dokonał otwarcia posiedzenia komisji,
stwierdził prawomocność obrad oraz przedstawił projekt porządku obrad.
Sekretarz -Pan Jan Sokołowski- złożył wniosek o dodanie do porządku obrad: 
1. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy z org. pozarządowymi za 2021
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na  dodanie ww.  do  porządku

obrad.  

2.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność
Gminy  Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym
Dylewo części  działki  nr  11/17.
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na  dodanie ww.  do  porządku

obrad.  
Więcej uwag nie zgłoszono. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.

następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów:
3.1. nr 41/2022 ze wspólnych posiedzeń komisji Rady Gminy z dnia 29 marca 2022r.;
3.2. nr 42/2022 ze wspólnych posiedzeń komisji Rady Gminy z dnia 25 kwietnia 2022r.
4. Ocena realizacji budżetu w pierwszym kwartale 2022 roku.
5. Sprawozdanie z działalności GOPS Grunwald za 2021 rok oraz plan pracy GOPS Grunwald na rok 2022.
6. Ocena stanu technicznego budynków będących mieniem gminy.
7.  Przegląd placów zabaw, boisk i obiektów sportowych na terenie Gminy. 
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8.  Ocena funkcjonowania  systemu utrzymania  porządku i  czystości  na  terenie  gminy.  Funkcjonowanie
systemu gospodarowania odpadami na terenie gminy Grunwald. 
9.   Konsultacje komisji w kwestii projektów organizacyjnych szkół. 
10. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
10.1.  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald
w obrębie geodezyjnym Mielno, działki nr 7, 6/1, 14;

10.2.   w  sprawie  zwrócenia  się  do  Sejmiku  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  z  wnioskiem
o powiększenie Obszaru Chronionego Krajobrazu Jeziora Mielno;

10.3. w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych (obręb Stębark);

10.4. w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych (obręb Gierzwałd);

10.5.  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
części działek nr 122/13 i 122/3 obręb Mielno;

10.6. w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą
w  Gierzwałdzie;

10.7.  w sprawie  wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki  i  soboty przez rolników i  ich
domowników
oraz zasad tego handlu; 

10.8. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2032;

10.9. w sprawie zmian w  budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

10.10. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie  geodezyjnym Dylewo części  działki
nr 11/17.

11.  Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy z org. pozarządowymi za 2021
12.  Wolne wnioski i informacje.
13. Zamknięcie obrad.

Ad. pkt. 3. Przyjęcie protokołów:
3.1. nr 41/2022 ze wspólnych posiedzeń komisji Rady Gminy z dnia 29 marca 2022r.
Przewodniczący  Komisji  SWiP- Pan  Sławomir Matuszewski   - poddał  pod  głosowanie,  kto  jest  za
przyjęciem protokołu bez odczytywania. 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół nr  41/2022 ze wspólnych posiedzeń komisji Rady Gminy
z dnia 29 marca 2022r bez odczytywania .

3.2. nr 42/2022 ze wspólnych posiedzeń komisji Rady Gminy z dnia 25 kwietnia 2022r.
Przewodniczący  Komisji  SWiP- Pan  Sławomir Matuszewski   -  poddał  pod  głosowanie,  kto  jest  za
przyjęciem protokołu bez odczytywania. 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół nr 42/2022 ze wspólnych posiedzeń komisji Rady Gminy
z dnia 25 kwietnia 2022r. bez odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili. 

Ad.  pkt.  4.  Ocena  realizacji  budżetu  w  pierwszym  kwartale  2022  roku.Główna  Księgowa-  Pani
Główna Księgowa -Pani Magdalena Makowska - przedstawiła informację ww. temacie tj. zarządzenie nr
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49/2022  Wójta  Gminy  Grunwald  z  dnia  28  kwietnia  2022  roku   w  sprawie  kwartalnej  informacji  o
wykonaniu budżetu jednostki samorządu terytorialnego za I kwartał 2022 r. 

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził,  że  niepokoi  się  działem  750  oraz  801,  czyli  oświata
i  administracja oraz sprawozdaniem RB-28S z kwoty 5 572 000 zł  już wydano 33% za pierwszy kwartał a
jeszcze zostały trzy kwartał. To samo dotycz oświaty z 13 200 000 zł wydano 26%,  to mnie niepokoiło, ale
zaangażowanie środków jest 41%, czyli zobowiązania, to co zostało wydane to prawie 5 000 000 zł, a też
zostało trzy kwartały. 

Główna Księgowa -Pani Magdalena Makowska – jestem zatrudniona od ok miesiąca i referowałam stan,
który też  się  muszę  zapoznać,  proszę więc o pytania  w formie  pisemnej  abym mogła  się  zapoznać  z
tematem. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- zapytał, także o dział 756 - dochody, trzeba zawrócić uwagę, na to że te
dochody budżetowe, chodzi o słynne pieniądze z opłat eksploatacyjnej, gdzie planowano 4 681 000 zł a
zrealizowano,  to  potężne  wykonanie  bo  jest  procent  0,07.  Trzeba  szacować,  że  jeżeli  dalej  będziemy
realizowali to już mamy  4 700 000 zł w plecy plus w oświacie,  to o czym mówię i administracji, są to
wydatki bardzo potężne wydatki i wg tych danych to pieniędzy wystarczy do połowy roku i co dalej? 

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad.  pkt.  5.    Sprawozdanie  z  działalności  GOPS  Grunwald  za  2021  rok  oraz  plan  pracy  GOPS  
Grunwald na rok 2022.
Sekretarz -Pan Jan Sokołowski- poinformował, że Pani Kierownik GOPS jest na urlopie i sprawozdanie
przedstawi na sesji 25-05-2022r.
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt.6. Ocena stanu technicznego budynków będących mieniem gminy.
Podinspektor - Pani Dominika Perczyńska- przedstawiła informację zał nr 2.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- czy, przeglądów dokonywał Pan Dawid R. ?

Podinspektor - Pani Dominika Perczyńska-  tak.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.7.    Przegląd placów zabaw, boisk i obiektów sportowych na terenie Gminy.   
Podinspektor - Pani Dominika Perczyńska- przedstawiła informację zał nr 3.
Radna  - Pani Małgorzata Kamińska – czy jest już wykonawca?

Podinspektor - Pani Dominika Perczyńska-  tak, wpłynęły trzy oferty i najkorzystniejsza także była od
Dawida R. na kwotę 4 650 zł netto. 
Przewodniczący Komisji SWiP- Pan Sławomir Matuszewski  - czy po przeglądach zostaną naprawione
usterki?
Podinspektor - Pani Dominika Perczyńska- zależy jak pozwolą środki. Naprawa placów zabaw wymaga
atestów. 
Radna   - Pani Małgorzata Kamińska –  czy jak plac zabaw nie będzie spełniał wymagań to zostanie
zamknięty? 

Podinspektor - Pani Dominika Perczyńska- urządzenie zostanie zabrane, a jeżeli będą środki to zostanie
naprawiony. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 
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Ad.  pkt.8.  Ocena  funkcjonowania  systemu  utrzymania  porządku  i  czystości  na  terenie  gminy.
Funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami na terenie gminy Grunwald. 
Przewodniczący Komisji SWiP- Pan Sławomir Matuszewski  - system sprzątania przystanków i sprawę
sołtys z Mielna są problemy na plaży.
Podinspektor- Pani Żaneta Rumińska-  tym zajmuje się RGK.
Radna  - Pani Małgorzata Kamińska – czy śmieci są potem zabierane z RGK?
Podinspektor- Pani Żaneta Rumińska- tak, są zabierane.  Przedstawiła informację zał nr 4.
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 9.     Konsultacje komisji w kwestii projektów organizacyjnych szkół.   
Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska- przedstawiła informację zał nr 5.
Przewodniczący Komisji SWiP- Pan Sławomir Matuszewski  - jak organizowane są zajęcia świetlicowe?
Kierownik  Referatu  Oświaty-  Pani  Krystyna  Wójcik-Wiśniewska-  odpowiedziała,  że  w  ramach
indywidualnych  potrzeb  szkól,  były  wahania  w  porównaniu  do  roku  poprzedniego.  Dyrektorzy  są
zobowiązani do przeprowadzenia rozeznania zapotrzebowania wśród rodziców pracujących w sierpniu i z
dowozami i w aneksie nr 1 zmiany zostaną ujęte. 
Radna  - Pani Małgorzata Kamińska - czy podała Pani wymiary etatów, czy liczbę pracowników?

Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska- odpowiedziała, że liczbę osób, gdyż
jest to specyfika zawodu, że nauczyciele zatrudnieni są w niepełnych wymiarach. 
Radna  - Pani Małgorzata Kamińska – czy wakaty dotyczą, także specjalistów?
Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska-  rożnie,  etaty są godzinne jak np.
doradztwo zawodowe jest 10 godzin w roku szkolnym dla klas 7-8. 

Radny- Pan Piotr Szewczak- zapytał o klasy i przedmioty, które będą prowadzone zajęcia łączone?

Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska- zgodnie z obowiązującą ustawą. 

Radny- Pan Piotr Szewczak- czy nie będzie to ze szkodą dla uczni?

Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska-  odpowiedziała, że nad tą kwestią
można się wypowiedzieć na dwie strony, z punktu widzenia organu prowadzącego                      i
nauczyciela. 

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt.     10.   Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:  

10  .1.   w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald  
w obrębie geodezyjnym Mielno, działki nr 7, 6/1, 14.
Rozdano radnym projekt uchwały z poprawkami naniesionymi przez radcę prawnego. 
Pełnomocnik- Pan Marcin Śladewski- przedstawił projekt ww.  uchwały wraz z uzasadnieniem  zał. nr 6.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- stwierdził, że jest to dalekie posunięte prace i wyprzedzone. 
Pełnomocnik-  Pan  Marcin  Śladewski-  teren  został  wysprzątany,  było  kilka  kontenerów  śmieci
wywiezione i prace porządkowe i czekamy na decyzję rady, od której zależy, czy się to rozwinie dalej, czy
stanie w miejscu. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- grunt zakupiony jest od kogo?
Pełnomocnik- Pan Marcin Śladewski-  odpowiedział, że od osób prywatnych zamieszkałych w Olsztynie.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- dziś nowy projekt trafił do nas z bardzo zmniejszoną opłatą planistyczną. 
Pełnomocnik- Pan Marcin Śladewski- zależy nam, aby jak najszybciej realizować działania co przyczyni
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się do zwiększenia dochodu dla gminy z tytułu dużo wyższych podatków. Percypowaliśmy w MPZP i
wywiązaliśmy się z tego i jesteśmy w stanie podjąć inne działania. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- ile działek powstanie? 
Pełnomocnik- Pan Marcin Śladewski- 32 działki i 3 drogi.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- czu uzbroicie teren przed sprzedażą, czy oczekujecie tego od gminy?
Pełnomocnik- Pan Marcin Śladewski- chcielibyśmy wspólne znaleźć kompromis, mamy projekty wycen
i wystąpić partnerstwo publiczno prywatne, gdyż obie strony mają duże karty przetargowe. Administracja
ma możliwość pozyskania środki zewnętrzne, ale musi być to poparte środkami własnymi i mamy duże
pole do działania. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  opłata planistyczna jest  sprzeczna ze sobą,  gdyż zmniejszenie opłaty
planistycznej do 1%  szkodzi dla gminy. 
Pełnomocnik-  Pan  Marcin Śladewski-  założenie  nie  jest  szybka  sprzedaż  tego  terenu,  w planie  jest
sprzedaż 10%, reszta jest nieopłacalna.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  poinformowała, że wpłynęły wnioski w sprawie
zmiany opłaty planistycznej i adiacenckiej, ale nie zostały one rozpatrzone a zostały wprowadzone.

Radca  Prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  poinformowałem,  że  w  pierwotnej  wersji  było  30%  a
w pierwotnej wersji jest 1%, nie ingeruję w treść tylko poinformowałem o zmianach. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  złożył wniosek formalny o skierowanie ww. projektu uchwały do prac
komisji.

Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na skierowanie ww. projektu uchwał do rozpatrzenia przez komisję. 
Radna  -  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zapytała,  czy  ww.  projekt  komisji  będzie  omawiany  na  komisji
w czerwcu?
Przewodniczący  Komisji SWiP- Pan Sławomir Matuszewski  -  wnioski nie zostały rozpatrzone i nie
powinno tych zmian tu być. 
Pełnomocnik-  Pan  Marcin  Śladewski-  poprosił,  aby  jednak  wprowadzić  do  porządku  obrad  sesji
głosowanie nad projektem tej uchwały już w czwartek nawet z tą kwotą 30% a w późniejszym czasie
rozpatrzeć wnioski w sprawie obniżenia. 
Przewodniczący  Komisji  SWiP- Pan Sławomir Matuszewski   -  czy przegłosowanie  uchwały będzie
można potem ją zmienić o ten procent.

Radca Prawny- Pan Marcin Belczyński-  trzeba sprawdzić, czy taka zmiana nie spowoduje rozpoczęcia
procedury od nowa, która trwa już od tamtego roku. Trzeba sprawdzić, czy wprowadzenie tej zmiany nie
spowoduje uchwalenia MPZG od nowa. 

Pełnomocnik-  Pan Marcin Śladewski-  rozmawialiśmy z radnymi na wcześniejszych komisjach,  że ta
opłata będzie zmniejszana jeżeli będziemy percypowali w kosztach. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- ciężko wyjaśnić mieszkańcom, ze rezygnujemy z przychodu w obecnej
sytuacji finansowej. 
Przewodniczący  Komisji  SWiP-  Pan  Sławomir  Matuszewski   - złożył  wniosek  o  anulowanie
poprzedniego wnioski i dodanie do porządku obrad na sesji projektu uchwały ww. sprawie z kwotą 30 %
opłaty planistycznej a w kolejnym etapie przeanalizuje się opłaty planistyczne.
Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na skierowanie ww. z 30% opłatą na obrady sesji w dniu 25-05-2022r.

10.  2.    w sprawie zwrócenia się do Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z wnioskiem  
o powiększenie Obszaru Chronionego Krajobrazu Jeziora Mielno.

Inicjator  -  Pani  Sylwia  Gajewska  oraz  Radca  Prawny  -   przedstawili  ww.  projekt  uchwały  wraz
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z mapami  oraz uzasadnieniem zał. nr 7. 
Właściciel  działki  -  mieszaniec  gminy-  zapytał  jakie  korzyści  będzie  miała  gmina  z  tego  tytułu?
Stwierdził, że nie będzie mógł  ogrodzić działek rolnych, które są zagrożone przez szkody wyrządzone
przez zwierzynę oraz przedstawił negatywne skutki podjęcia uchwały dla niego jako mieszkańca gminy
i właściciela działki. 
Pan  Patryk  G  -  Nadleśnictwo  Olsztynek-  jestem  osobą  postronną,  która  współpracowałem  z  Panią
Sylwią.  Teren nie dotyczy działek tylko obecnych tu mieszkańców. Uchwalenie tego planu nie blokuje
normalnych inwestycji a tylko takie, które są szkodliwe jak wysypisko śmieci. Teren przyległy jest już pod
tą ochroną i nie przeszkadza to do tworzenia nowych miejsc pracy, czy budynków. Podpisy były zbierane
i było tłumaczone, że jest to po to, aby blokować naprawdę szkodliwe inwestycje. Jest to bardzo inwazyjne
rozwiązane na takim obszarze funkcjonuje  hotel Dr Irena Eris. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  radni  muszą  iść  za  interesem  mieszkańca.  Czy  jest  inna  droga
legislacyjna niż Rada Gminy. 
Radca Prawny Inicjatora uchwały- o zmianie obszaru decyduje Sejmik Województwa, i może zrobić to
na z własnej inicjatywy lub na wniosek gminy. W sprawie dbaniu o interesie mieszkańców to ta uchwała
jedynie inicjuje proces a ostateczne zdanie należy do Sejmiku Województwa. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- stwierdził, że zmiany można zrobić ale na granicy lasu a nie obejmować
upraw rolnych.
Pan Patryk G - Nadleśnictwo Olsztynek- należy spojrzeć na ten obszar, który jest już podjęty bo tam też
są pola uprawne i nikt nie blokuje polowań i racjonalnego gospodarowania.

Rozmowa na temat obszaru chronionego pod względem korzyści dla gminy jak również negatywnych
skutków podjęcia ww. uchwały. 

x x x 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził,  że  radni  wysłuchali  wszystkich  argumentów  i  podejmie
decyzję na sesji podczas głosowania nad uchwałą. 
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- stwierdziła, że inicjatywa jest słuszna, gdyż należy
dbać o aspekt ekologiczny i trzeba się zastanowić poważnie nad tym projektem uchwały. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.

10.3. w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych (obręb Stębark).

Podinspektor - Pani Dominika Perczyńska-  przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr 8.

Radni uwag nie zgłosili.

10.4. w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych (obręb Gierzwałd).

Podinspektor - Pani Dominika Perczyńska-  przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 9.

Radni uwag nie zgłosili.

10.5. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
części działek nr 122/13 i 122/3 obręb Mielno.

Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 10.

Radni uwag nie zgłosili.
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10.10.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie  geodezyjnym Dylewo
części  działki  nr 11/17.

Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 11.

Radni uwag nie zgłosili.

10.6. w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą
w  Gierzwałdzie.

Sekretarz  -Pan  Jan  Sokołowski-  poinformował,  że  kierownik  GOPS jest  na  urlopie  przedstawi  ww.
projekt na sesji 25-05-2022r. 

Radni uwag nie zgłosili.

10.7. w sprawie  wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich
domowników oraz zasad tego handlu.

Sekretarz -Pan Jan Sokołowski-  poinformował, że wniosek w tej sprawie wpłynął od przewodniczącej
Rady Gminy Grunwald.  Przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 12.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- stwierdziła, że co do zaproponowanego miejsca ma
wątpliwości,  gdyż  jest  to  miejsce  z  boiskiem,  siłownią  i  placem zabaw,  z  którego korzysta  sołectwo.
Złożyła  wniosek  o  zmianę  działki  na   działkę,  która  znajduje  się  przy  drodze  do  Pola  Bitwy  pod
Grunwaldem, która jest pod zastaw w banku. 

Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar-  handel będzie odbywał się wyłącznie z pojazdów, bo nie będzie
przeznaczonych miejsc. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- w paragrafie 2 jest liczba mnoga „miejsca” a jest to
jedno „miejsce”.

Sekretarz -Pan Jan Sokołowski- czy to ma być działka nr 255/21 obręb Stębark?

Przewodniczący Komisji SWiP- Pan Sławomir Matuszewski  - potwierdził. 

Radni potwierdzili wprowadzoną zmianę do projektu uchwały, polegającą na zmianie działki na działkę
nr 255/21 obręb Stębark. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.

10.8. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2032;

10.9. w sprawie zmian w  budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-   przedstawiła projekt  ww.  uchwały wraz
z objaśnieniami  zał. nr 13 oraz zał. nr 14.

Przewodniczący  Komisji  SWiP- Pan  Sławomir Matuszewski   - tam gdzie  jest  zadnie  „zwiększono
i zmniejszono wydatki”, czyli to co dostaliśmy zostało nam zabrane? Czy jest różnica? 

Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- otrzymaliśmy i zostały rozdysponowane do zera.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – na czym polega zmiana-  inwestycja modernizacja
drogi gminnej w miejscowości Szczepankowo i Góry Lubiańskie,  bo one były wcześniej zapisane jako
remont.

Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- tak, muszę to sprawdzić i odpowiem.
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Radny- Pan Henryk Kacprzyk- zwracałem już uwagę, gdy komisja budżetu wypisała szereg zadań, które
trzeba wyrzucić i takie zadanie było, i potem poprawiliśmy, i to zadanie się znalazło, już nie dyskutowałem
nad  tym.

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 11.     S  prawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy z org. pozarządowymi  
za 2021.

Podinspektor - Pani Anna Leżańska- przedstawiła ww. informację zał. nr 15

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  czy oprócz sportu były jakieś inne stowarzyszenia lub konkursie i jak
wygląda ogłoszenie konkursu 
Podinspektor  -  Pani  Anna  Leżańska-  nie,  tylko  sport.  Wywieszane  są  ogłoszenia  oraz  na  stronie
internetowej i podmioty mogą się zgłaszać w określonym temacie. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- do budżetu można składać wnioski?
Podinspektor  -  Pani  Anna  Leżańska-  tak,  są  konsultacje  społeczne  i  można  zgłaszać  wnioski  do
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.   12   .    Wolne wnioski i informacje  
Podinspektor - Pani Anna Leżańska- przedstawiła  wniosek nr Fn.3150.3.1.2021 w sprawie rozłożenia na
raty za centralne ogrzewanie  Pani xxx zał nr  16. 
Radni uwag nie zgłosili.
Przewodniczący  Komisji  SWiP- Pan  Sławomir Matuszewski  –  poddał  pod  głosowanie,  kto  jest  za
pozytywnym rozpatrzeniem wniosku w sprawie   rozłożenia na raty zaległości za centralne ogrzewanie
w wysokości 350,00 zł wraz z odsetkami Pani xxx 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyraziła zgodę na rozłożenie na raty zaległości
za centralne ogrzewanie w wysokości 350,00 zł wraz z odsetkami Pani xxx

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poinformowała,  że  wpłynęły  dwa  wnioski  w
sprawie opłaty adiacenckiej i opłaty planistycznej zał nr 17 oraz zał nr 18 oraz odczytała stanowisko Radcy
prawnego zał nr 19.

Radca  Prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  odpowiedziałem  na  zadane  pytania.  W  sprawie  opłaty
planistycznej to rada podejmuje decyzję od 1-30%, natomiast opłata adiacencka to kompetencja wójta przy
egzekwowaniu.  Rada co prawda ustala  opłatę  adiacencką ale  ona jest  już  ustalona uchwałą  i  wniosek
powinien być przy postępowaniu administracyjnej skierowany do wójta.  Opłata planistyczna już została
ustalona przy rozmowie o projekcie uchwały. 

Radna  - Pani Małgorzata Kamińska – złożyła wniosek, że opłatę planistyczną powinniśmy zostawić na
poziomie 30% tak jak jest w projekcie uchwały a opłata adiacencką skierować wg kompetencji do Wójta
Gminy Grunwald i powiadomić o tym wnioskodawcę. 

Radni jednogłośnie wyrazili zgodę 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- zapytał, na jakim etapie jest odzyskanie opłaty eksploatacyjnej, czy SKO
odpisało.

Radca Prawny- Pan Marcin Belczyński-  SKO rozstrzygnęło  i skierowała do ponownego rozpatrzenia
decyzję wskazując na brak wystarczającego  uzasadnienia dlaczego w takim trybie podejmuje się próbę
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ściągnięcia zadłużenia i nie rozumiem tego. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- a ja rozumiem, to jest o czym mówię, że droga jest prosta do egzekucji
należności, czyli na podstawie ordynacji podatkowej.

Radca Prawny- Pan Marcin Belczyński- no tak i to jest na tej podstawie robione. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- dlatego powinniśmy od razu decyzja podatkowa, wezwanie i komornik a
SKO nie jest właściwe.  

Radca Prawny- Pan Marcin Belczyński- to nie tak, ale ustawa górnicza odsyła do ordynacji podatkowej i
na tej podstawie został zastosowany. Gmina nie jest stroną  postępowania i nie ustalamy wysokości tylko
jesteśmy beneficjentem i otrzymujemy „nagrodę”, że się należy kwota. Jest to dla nas informacja i jest to w
trybie ordynacji,  czyli  ustalamy wysokość tego podatku mimo że jest  on ustalony i  dopiero jak mamy
decyzję  możemy  egzekwować  tak  jak  inne  nasze  należności.  SKO uzasadniło  decyzję  na  8  stronach
i opisują stan prawny i historię i wskazują, że należy zastosować ten przepis ale stwierdzają, że nie jest dla
nich wystarczająco uzasadnione dlatego się nie odniosą do sprawy. W mojej ocenie jak nie wiadomo co
napisać to się pisze o niczym i uwala się całą decyzję, bo nie wiemy dlaczego to nie będziemy rozpatrywać.
Możemy iść do NSA z tą decyzją albo dopisać kilka zdań, aby uczynić zadość natomiast. Gmina może
wydać rygor natychmiastowej wykonalności tej decyzji tylko w konsekwencji takiej, że dłużnik walczy
wszelkimi sposobami i jeżeli decyzja będzie uchylona a my ją wykonamy powodując szkody dla dłużnika,
i jak decyzja będzie uchylona to gmina może wpaść w postępowanie odszkodowawcze. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- nie można tak wciskać ludziom, z tego wynika, że boimy się odzyskać
własnych podatków.  Krajowy Fundusz Ochrony Środowiska odzyskał środki i nie obawiał się, że będzie
likwidacja. Są podejrzenia, że ktoś działa celowo działa w tej sprawie. 

Radca Prawny- Pan Marcin Belczyński- po pierwsze to mam nadzieje, że radni wiedzą na czym polega
moja praca, nie jestem osobą decyzyjną, moim zadaniem jest informować o ryzyku, ale decyzja nie należy
do mnie. Mogę powiedzieć, żeby nałożyć rygor natychmiastowego wykonania ale muszę poinformować
o ryzyku, i tak jak poinformowałem wójta to teraz informuję radnych. Po drugie ta sytuacja jest inna, bo to
nie jest nasz podatek, który naliczamy jak podatek od nieruchomości, procedura jest inna. Jeżeli miał Pan
taką sytuację w swojej kadencji to bardzo proszę o udostępnienie chętnie się z tymi dokumentami zapoznał.
SKO decyzję uchyliło ale nie powiedziało, że zrobiliśmy źle. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- chroni Pan prawa jako radca i dokumenty, które są w urzędzie to jest w
podatkach. Nie należy się bać wielkich przedsiębiorstw, które obraca wielkimi pieniędzmi bo dla nich to są
nieduże pieniądze, ale nikt nie lubi płacić podatków. 

Radca  Prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  są  dwie  kwestie  w  tej  sprawie,  bo  zobowiązany  nie
kwestionował procedury, którą prowadzimy. Tamta instytucja też wstrzymała egzekucję bo przecież całości
też nie odzyskali. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  złożył  wniosek o udostępnienie  dokumentacji  w sprawie odzyskania
opłaty i przesłanie materiałów na posiedzenia.pl 

Radca Prawny- Pan Marcin Belczyński- przekażę materiały na posiedzenai.pl.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- zapytała jakie dalej działanie będzie podjęte w tej
sprawie.

Radca  Prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  uzupełnimy  uzasadnienie,  gdyż  jest  to  szybsza  droga  niż
odwołanie  do  NSA,  tym  bardziej,  że  strona  przeciwna  przeciąga  terminy  więc  oni  niezależnie  od
rozstrzygnięcia odwołają się do NSA a chodzi o to, aby wytrącić ten argument. 

Radni więcej uwag nie zgłosili. 
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Ad. pkt.   13   . Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący  Komisji SWiP- Pan Sławomir Matuszewski  -  wobec zrealizowania porządku obrad
zamknął wspólne posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego  w dniu 23 maja  2022 r.

Protokołowała    Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków
i Petycji

Iwona Mikołajczak  Sławomir Matuszewski
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